

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE

OFFICIAL COMMUNICATION

(version française ci-dessous)

For the attention of:

- **The FIG Authorities;**
- **The affiliated / associated Federations;**
- **The Continental Unions**

LAUSANNE (SUI), FIG Office, 15 February 2021 NBU / spe

New anti-doping education certificates for athletes' licences and coaches' Academies

Dear Members of the Authorities,
Dear Presidents of Federations and Unions,

The World Anti-Doping Agency (WADA) recently improved its anti-doping education and learning platform ([ADEL](#)), which means that the certificates required by the FIG for requesting athletes' licences or for participating in coaches' Academies have changed.

- **Certificate mandatory for obtaining an Athletes' licence**

For any request of a first licence or a licence renewal, the FIG has requested until now that gymnasts completed the "ALPHA" program. **This "ALPHA" program has been updated and has become the "International-Level Athletes Education Program".**

Therefore, from now on, any athlete who requests an FIG licence or a renewal must complete this International-level athletes education program and obtain the certificate, which must be uploaded to the athlete profile in the FIG database.

The FIG will not accept any licence request without this International-Level Athletes Education Program certificate.

The certificate is valid for two years, starting from the date of completion of the program. It means that a new certificate must be provided for each licence renewal.

- **Certificate mandatory for participating in an Academy**

The "CoachTrue" program mandatory for attending an Academy has also been renamed and **has become the "High Performance Coaches' Education Program".**

Any coach who would like to attend an FIG Academy will have to complete this education program first and obtain the certificate which must be added to the coach profile in the FIG database.

Please note that WADA launched its new ADEL platform first in English and French. The various programs and resources should be available in Spanish and other languages soon.

Thank you for your attention. With kind regards,

FEDERATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE
Nicolas BUOMPANE, Secretary General

***About the FIG:** The International Gymnastics Federation is the governing body for Gymnastics worldwide. It is the oldest established international federation of an Olympic sport and has participated in the Olympic Games since their revival in 1896. The FIG governs eight sports: Gymnastics for All, Men's and Women's Artistic Gymnastics, Rhythmic Gymnastics, Trampoline - including Double Mini-trampoline and Tumbling -, Aerobics, Acrobatics, and Parkour. It counts 148 national member federations and has its headquarters in the Olympic Capital of Lausanne (SUI).*

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE

COMMUNICATION OFFICIELLE

A l'attention :

- **des membres des Autorités;**
- **des Fédérations affiliées et associées;**
- **des Unions continentales**

LAUSANNE (SUI), bureau de la FIG, le 15 février 2021 NBU / spe

Nouveaux certificats d'éducation antidopage pour les licences d'athlètes et les académies d'entraîneurs

Chers/ères membres des Autorités,
Chers/ères Présidents/es des Fédérations et Unions,

L'Agence mondiale antidopage (AMA) a récemment amélioré sa plate-forme d'éducation et d'apprentissage en matière d'antidopage ([ADEL](#)), ce qui a une incidence sur les certificats exigés par la FIG pour toute demande de licence d'athlète ou pour participer aux Académies pour les entraîneurs.

- **Certificat obligatoire pour l'obtention d'une licence d'athlète**

Pour toute demande de première licence ou de renouvellement de licence, la FIG demandait jusqu'à présent que les gymnastes suivent le programme "ALPHA". **Ce programme "ALPHA" a été mis à jour et est devenu le programme d'éducation "ADEL pour les athlètes de niveau international".**

Par conséquent, l'athlète qui demande une licence FIG ou un renouvellement de licence doit désormais suivre ce programme d'éducation des athlètes de niveau international et obtenir le certificat, qui doit être téléchargé dans le profil de l'athlète, dans la base de données de la FIG.

La FIG n'acceptera aucune demande de licence sans ce certificat ADEL pour les athlètes de niveau international.

Le certificat est valable deux ans, à compter de la date de réussite du programme. Cela signifie qu'un nouveau certificat doit être fourni à chaque renouvellement de licence.

- **Certificat obligatoire pour participer à une Académie**

Le programme "Entraîneurs franc jeu", obligatoire pour participer à une Académie, a également changé de nom et est devenu "le programme d'éducation ADEL pour les entraîneurs de haute performance".

Un entraîneur souhaitant participer à une Académie de la FIG devra d'abord suivre ce programme de formation et obtenir le certificat, qui devra être téléchargé au profil de l'entraîneur, dans la base de données de la FIG.

Veillez noter que l'AMA a lancé sa nouvelle plateforme ADEL premièrement en anglais et en français. Les différents programmes et ressources devraient bientôt être disponibles aussi en espagnol et dans d'autres langues.

Merci de votre attention. Avec nos sincères salutations,

FEDERATION INTERNATIONALE DE GYMNASTIQUE
Nicolas BUOMPANE, Secrétaire Général

***A propos de la FIG:** La Fédération internationale de gymnastique est l'autorité mondiale et exclusive de gestion de la gymnastique. Elle est la plus ancienne des fédérations internationales de sport olympique et participe aux Jeux Olympiques depuis leur restauration en 1896. La FIG gère huit sports: la gymnastique pour tous, la gymnastique artistique masculine et féminine, la gymnastique rythmique, le trampoline - qui inclut le double mini-trampoline et le tumbling -, l'aérobic, l'acrobatique et le Parkour. Elle compte 148 fédérations nationales membres et son siège est basé à Lausanne (SUI), la capitale olympique.*

Contact Information:
FIG Media & Communications Department
mediafig@fig-gymnastics.org
+41 21 321 55 10

More information at <http://www.gymnastics.sport>